
 

 

  Side 1/2 

Ministeren 

 

 
Dato 

15. december 2020 

 
J nr. 2020-5148 

 

 

Klima-, Energi- og 
Forsyningsministeriet 

Holmens Kanal 20 

1060 København K 

 

T:  +45 3392 2800 

E:  kefm@kefm.dk 

 

www.kefm.dk   

 

Klima-, Energi- og Forsyningsudvalget  

Christiansborg  

1240 København K 

 

Svar på KEF alm. del – spm. 65 

 

Klima-, Energi- og Forsyningsudvalget har i brev af d. 17. november stillet mig 

følgende spørgsmål 65 alm. del, som jeg hermed skal besvare. Spørgsmålet er 

stillet efter ønske fra Egil Hulgaard (KF). 

Spørgsmål 65 

Mener ministeren, at det kan betale sig at udsende e-boks-meddelelser vedrø-

rende solcelleejeres månedlige produktion hver eneste måned, hvis beløbene er 

mindre end 20 kr.? 

 

Svar 

 

Jeg har bedt Energistyrelsen og Energinet redegøre for hensynet bag den ud-

førte praksis i forbindelse med afregningen og adviseringen af solcelleanlægs-

ejeres månedlige produktion.  

 

Energinet har oplyst følgende, hvortil jeg kan henholde mig: 

”For egenproducenter omfattet af Energinets aftagepligt finder månedlige e-

boks adviseringer alene sted, hvis egenproducenten selv har ønsket dette. I VE-

loven gøres der ikke forskel på serviceniveauet afhængig af egenproducentens 

produktionskapacitet og derved opfatter Energinet, at serviceniveauet skal være 

ikke diskriminerende uanset produktionskapaciteten. Da der findes egenprodu-

center, med produktionsanlæg af betydende størrelser, for hvem månedlige ud-

betalinger er væsentlige, finder Energinet det nødvendigt med månedlige udbe-

talinger samt månedlige adviseringer. Kun i tilfælde, hvor egenproducenten øn-

sker en særlig adviseringsform, som afviger fra standarden, kan adviseringsser-

vicen påvirkes. Elmarkedet for forbrug opgøres som regel på månedsbasis, 

kvartalsvis, halvårligt eller helårligt. Med den valgte løsningsfleksibilitet, kan 

egenproducenter således tilpasse adviseringen af produktionen til forbrugsop-

gørelserne. 

 

Energistyrelsen har oplyst følgende, hvortil jeg kan henholde mig: 

”For så vidt angår udbetaling af pristillæg, vil det kræve en ny proces at stoppe 

den månedlige udbetaling. Dette vil kræve ændringer i IT-systemet, som med 
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meget stor sandsynlighed vil overstige de sparede omkostninger, der kan fore-

komme ved et ændret tidsinterval for udbetaling af pristillæg. 

Beregningen skal i øvrigt foretages uanset, da hensatte udbetalinger af pristil-

læg skal fremgå af Energistyrelsens regnskab.”   
 

 

På baggrund af Energistyrelsens og Energinets oplysninger mener jeg, at der er 

velbegrundede hensyn for den praksis, som finder sted i forbindelse med afreg-

ning og advisering af solcelleanlægsejerne.  

 

 

Med venlig hilsen 

 

Dan Jørgensen 


